
                                                       PROTOKÓŁ  Nr XVII/2012 
 

z XVII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 26 czerwca 2012r. w budynku administracyjnym 

Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 8˚˚ do 10ºº.  

                                Ad.1.  Otwarcia XVII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał  

Przewodniczący Rady Gminy Czesław Stępień.  Przywitał obecnych na Sesji radnych, sołtysów i gości 

zaproszonych.   

       Przewodniczący Rady poinformował,  że na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest   

15-tu , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Lista obecności – w załączeniu. 

                               Ad.2. Następnie Przewodniczący Rady odczytał  porządek posiedzenia : 

    1. Otwarcie XVII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

    2. Przyjęcie porządku XVII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

    3. Przyjęcie Protokołu z  XVI Sesji Rady Gminy. 

    4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XVI Sesji Rady Gminy    

        Solec-Zdrój. 

    5. Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta Gminy. 

    6. Informacja o realizacji obowiązku składania oświadczeń majątkowych  

        przez radnych. 

    7. Informacja o realizacji obowiązku składania oświadczeń majątkowych  

        przez pracowników samorządowych. 

    8. Interpelacje i zapytania radnych. 

    9. Uchwała w sprawie  udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu   

        wykonania budżetu Gminy za 2011 rok. 

    10. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie opłat za świadczenia  

        prowadzonych przez Gminę Solec-Zdrój przedszkoli publicznych i  

        oddziałów przedszkolnych przy szkołach podstawowych. 

    11. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy. 

    12. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 

    13. Wolne wnioski i zapytania. 

    14. Zakończenie obrad. 

Wójt Adam Pałys zawnioskował o wprowadzenie do porządku obrad w punkcie 11a/ uchwały w 

sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na 2012r. w związku z wprowadzeniem programu 

usuwania i unieszkodliwiania odpadów zawierających azbest, co wymaga zwiększenia dochodów 

budżetu o kwotę ok. 21 tys. zł.. Szczegóły zmian zawiera powyższa uchwała. 

Porządek posiedzenia, poszerzony o pkt 11a/ został przyjęty 15-oma głosami za przyjęciem, 0 – 

przeciw , 0 – wstrzymujących się.                     

                               Ad.3. Nikt z obecnych radnych nie zgłosił zastrzeżeń ani uwag do  

protokołu z  XVI Sesji Rady Gminy.  

Protokół uznany został za przyjęty .        

                                Ad.4. Wójt Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania  

uchwał podjętych na XVI  Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.  

Radni nie zgłosili żadnych uwag. 

Sprawozdanie - w załączeniu. 

 



                                Ad.5. Następnie Wójt  przedstawił informację o zarządzeniach  

wydanych  w okresie między Sesjami. 

Nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń.  

Informacja – w załączeniu. 

                                  Ad.6. Przewodniczący Rady Gminy Czesław Stępień przedstawił 

informację wynikającą z art. 24h ust. 12 ustawy o samorządzie gminnym, dotyczącą złożenia przez 

radnych oświadczeń majątkowych, zgodnie z którą wszyscy radni złożyli oświadczenia prawidłowo i w 

terminie. 

Informacja w załączeniu. 

                                  Ad.7. Wójt Gminy Adam Pałys  przedstawił informację wynikającą z art. 24h ust. 

12 ustawy o samorządzie gminnym, dotyczącą złożenia przez pracowników samorządowych 

oświadczeń majątkowych, zgodnie z którą wszyscy radni złożyli oświadczenia prawidłowo i w 

terminie. 

Informacja w załączeniu.                             

                                   Ad.8. W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali: 

Radny Czesław Zeliasz: 

- Ponownie poruszył sprawę rozwieszania ogłoszeń z imiennymi wskazaniami głosowania na sesjach. 

- Czy będą wykaszane pobocza dróg gminnych? 

Radny Jan Żubrowski: 

- W imieniu mieszkańców podziękował za dodatkowo ustawione kosze i ławki. Jednocześnie zwrócił 

się  o wysyłanie pracowników do sprzątania placu przy przystanku autobusowym w Solcu.  

- Zaproponować  p. Piotrowskiemu zamianę działek i w ten sposób pozyskać do zagospodarowania 

plac w centrum Solca. 

- Czy na ul. Klombowej będzie położony asfalt? 

-  Przy ul. Żeromskiego i Słonecznej wybudować kanał burzowy. 

- Przyśpieszyć budowę boiska dla młodzieży przy szkole. 

- Drogi powiatowe wymagają wykoszenia poboczy.  

Radny Włodzimierz Grabda: 

- Rów przy łąkach w Piasku został już przekopany. Pan Nurek z Żukowa zwrócił się z prośbą, aby 

podobne prace wykonać też na rowie przy łąkach w Żukowie. 

Radny Józef Nowak: 

- Nie da się korzystać z drogi do sołtysa w Kikowie, mimo, że jest zasmołowana i posypana 

kamieniem. 

- Kiedy będą robione drogi gminne w Kikowie? 

- Czy coś wiadomo na temat budowy drogi na Zagaje Kikowskie? 

Radny Paweł Fortuna: 

- Przy placu zabaw we Włosnowicach ustawić próg zwalniający.  

Radny Jan Powroźnik: 

- Droga na Kików jest bardzo zakrzaczona , nie można nią przejechać. 

- Odszukać  zawór na posesji p. Żelaznego. 

Radny Jerzy Kopeć: 

- Zrobić drogę  do p. Angelusa. Część jest utwardzona.    

- Wykosić pobocza na drogach powiatowych. 

Radny Jerzy Łukasiewicz: 

- Ustawić próg zwalniający przy boisku i placu zabaw. 



- Czy budowa drogi na Janów będzie zakończona w tym miesiącu? Jaka będzie szerokość tej drogi? 

- Kiedy będzie droga Zborów – Żuków? 

- Przy strażnicy w Zborowie i przy „orliku” znajdują się drzewa zagrażające bezpieczeństwu i trzeba je 

usunąć. 

Radny Stanisław  Żelazny: 

- Pobocza drogi „sznury” są bardzo zakrzaczone. Właściciele działek przylegających  do niej nie dbają 

o jej utrzymanie. 

- Dokończyć górną drogę Zielonki – Świniary. 

Radny Stanisław Doktór: 

- Podziękował za wybudowanie drogi Wełnin – Ludwinów. Mieszkańcy chętnie z niej korzystają . 

- Wrócił do sprawy rozwieszania ogłoszeń o głosowaniach radnych. Uważa, że Gmina wykonała dużo 

inwestycji właśnie dzięki zaciągniętym kredytom. Bez nich byłoby trudno coś zrobić. 

Radny Kazimierz Pałys: 

- Wyciąć zarośla na drodze do łąk dworskich.  

Radny Jerzy Łukasiewicz: 

- Uważa, że radny jako osoba publiczna, nie powinien mieć nic przeciwko umieszczaniu jego nazwiska 

w wywieszonym ogłoszeniu. 

- Pan Sztuk, po zakupieniu uzdrowiska, zwolnił bardzo dużo pracowników.  Ponieważ będą przyjęcia 

do  pracy w basenach, zadbać o to , aby zwolnieni pracownicy znaleźli  pracę w nowym miejscu. 

 Ad.9. Przewodniczący Rady Czesław Stępień poinformował , że radni otrzymali  projekty 

uchwał  do zapoznania się. Odbyły się również  posiedzenia komisji stałych Rady Gminy , podczas 

których mieli możliwość zgłaszania swoich uwag, poprawek i wydać stosowną opinię.  

Wszystkie przedłożone projekty  otrzymały pozytywną opinię komisji. 

           Następnie  Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jacek Żółtak odczytał wniosek o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy Solec-Zdrój za 2011 rok z tytułu prawidłowego wykonania budżetu 

Gminy Solec-Zdrój. 

 Przewodniczący Rady odczytał uchwałę w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2011 rok.  

Nikt z radnych nie zgłosił żadnych pytań ani wniosków. 

Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta następującą ilością głosów: 

Za przyjęciem – 14, 

Przeciw – 0, 

Wstrzymało się – 1. 

Uchwała Nr  XVII/89/2012 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania 

budżetu Gminy za 2011 rok – w załączeniu. 

                        Ad.10. Odczytana  przez Przewodniczącego Rady i poddana pod głosowanie uchwała  

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia opłat za świadczenia prowadzonych przez Gminę Solec-

Zdrój przedszkoli publicznych i oddziałów przedszkolnych przy szkołach podstawowych została 

przyjęta bez uwag, następującą ilością głosów: 

- za przyjęciem – 13, 

- przeciw – 1, 

- wstrzymało się – 1. 

Uchwała Nr XVII/90/2012 zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia opłat za świadczenia 

prowadzonych przez Gminę Solec-Zdrój przedszkoli publicznych i oddziałów przedszkolnych przy 

szkołach podstawowych  – w załączeniu. 



 

  Ad.11. W dalszej kolejności Przewodniczący Rady odczytał uchwałę w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy. 

          Wójt Adam Pałys poinformował, że otrzymał opinię  urbanistyczną, sporządzoną przez mgr inż. 

arch. Lucynę Zdybiowską  w zakresie zgodności ustaleń obowiązującego miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Solec-Zdrój z faktem przeznaczenia części pomieszczeń w 

ośrodku zdrowia na prowadzenie apteki. Zgodnie z powyższą opinią przeznaczenie pomieszczeń na 

aptekę nie narusza prawa miejscowego ponieważ usługi przez nią świadczone należą do usług 

zdrowia. 

         Radny Jerzy Łukasiewicz uważa, że zawiadomienie o posiedzeniach komisji powinno zawierać 

informację w jakiej sprawie została złożona skarga. Radni nie otrzymali żadnych materiałów 

dotyczących skargi i nie wiedzą czego dotyczy. 

 Sekretarz Barbara Simon wyjaśniła, że skarga została złożona na działalność Wójta Gminy. Sprawa 

jest znana radnym,  ponieważ omawiana była  szczegółowo na wcześniejszych posiedzeniach komisji. 

Przedstawione były również opinie prawne  oraz wszystkie  posiadane w tej sprawie dokumenty. 

Komisja rewizyjna przeprowadziła kontrolę  dotyczącą prawidłowości przeprowadzonego  przetargu 

na dzierżawę pomieszczeń w ośrodku zdrowia, której wyniki omówiła na poprzedniej sesji Rady 

Gminy. 

Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta, poddana pod głosowanie otrzymała 

następującą ilość głosów: 

za odrzuceniem skargi głosowało - 13 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się od głosu – 2 radnych. 

Uchwała Nr XVII/91/2012 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy – w załączeniu. 

 Ad.11a/  Odczytana i poddana pod głosowanie uchwała w sprawie dokonania zmian w 

budżecie została przyjęta bez uwag. 

Za przyjęciem głosowało – 15 radnych, 

Przeciw – 0 radnych, 

Wstrzymało się – 0 radnych. 

Uchwała Nr XVII/92/2012 w sprawie  zmian budżetu Gminy  Solec-Zdrój na 2012 rok – w załączeniu. 

                     Ad.12. Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje udzielił  

 Wójt Gminy Adam Pałys: 

- Potrzebę wykaszania poboczy dróg gminnych należy zgłosić do referatu gospodarki komunalnej. 

- Pracownik codziennie dogląda placu przy przystanku autobusowym, usuwane są śmieci z koszy. 

Obowiązkiem mieszkańców jest również dbanie o chodniki przylegające do posesji. 

- Zaproponuje Panu Piotrowskiemu zamianę działki na inną. 

- Teren przy ul. Klombowej najpierw musi być uzbrojony, wówczas można położyć asfalt. 

- Na przeprowadzenie ulicą  Żeromskiego kanału burzowego potrzebny jest projekt budowlany . W 

pierwszej kolejności musi jednak ubiegać się o środki finansowe na ten cel. 

- Rów przy szkole jest już wyczyszczony, teraz będzie robione boisko. 

- Rów u p. Nurka będzie wyczyszczony. 

- Nawierzchnia drogi do sołtysa w Kikowie będzie sprawdzona  jeszcze przed odbiorem. 

- W najbliższym  czasie okaże się czy Gmina dostanie środki na budowę drogi na Zagaje Kikowskie. 

- Koszty zamontowania progu zwalniającego wynoszą ok. 10 tys. zł. W tym roku nie ma środków na 

montaż progu we  Włosnowicach.  Przepisy o ruchu drogowym ograniczają  prędkość jazdy przez 



teren zabudowany. Jeżeli kierowcy ich nie przestrzegają, to wystąpi do policji o wzmożenie kontroli 

bezpieczeństwa w okolicy placu zabaw we Włosnowicach. 

- Powyższe postępowanie dotyczyć będzie również wniosku o zamontowanie progu zwalniającego w 

Zborowie. 

- Droga Zborów – Żuków będzie realizowana. W tej chwili nie zna terminu  jej budowy. 

- Wysłany został wniosek  do starostwa o wydanie zezwolenia na usunięcie drzew w Zborowie. 

- Z posiadanych przez Wójta informacji wynika, że z uzdrowiska w Solcu zwolnione zostały 24 osoby z 

różnych przyczyn. Mają prawo odwoływać się do Sądu Pracy. Zorientuje się szczegółowo ile osób i z 

jakiego powodu zostało zwolnionych z zakładu. 

- Droga na Janów ma być  wykonana do 1 lipca br. Szerokość drogi będzie wynosić 5 m plus pobocza i 

rowy. Przepusty każdy robi sobie we własnym zakresie. 

- Może znajdzie się chętny, który na zlecenie oczyści z zarośli drogę na sznury. 

- W pierwszej kolejności będą robione drogi do posesji, później dokończenia rozpoczętych już dróg, w 

tym drogi Zielonki – Świniary. 

- Droga do łąk dworskich będzie wyczyszczona z zakrzaczeń. 

- Nawiązując do ogłoszeń o głosowaniach radnych, wyjaśnił, że każda sesja jest jawna i mieszkańcy 

mogą w nich uczestniczyć. Nieprawdą natomiast jest umieszczona w ogłoszeniu informacja, że 

wszystkie kredyty spłacane są z podatku od rolników. Środki z podatku rolnego przeznaczane są 

między innymi na fundusz sołecki, prowizje dla inkasentów podatku. Do budżetu Gminy wpływa dużo 

środków pozyskanych w wyniku składanych wniosków.  

- Nieprawdziwa jest również informacja wśród mieszkańców dotycząca wysokości czynszów w 

ośrodku zdrowia. Czynsz jest zróżnicowany w zależności od przeznaczenia pomieszczeń  a środki  

otrzymane z tego tytułu przeznaczane są na utrzymanie budynku . 

- Na temat oczyszczenia drogi w Żukowie będzie rozmawiał z pracownikiem. 

- Zawór na sieci wodociągowej u p. Żelaznego  będzie odszukany przez pracowników. 

Nie można jednak prywatnie z niego korzystać. 

- W chwili obecnej nie może przeznaczyć żadnych środków na budowę drogi do  

p. Angelusa. 

                      Ad. 13. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali: 

   Przewodniczący Rady Czesław Stępień odczytał pismo Stowarzyszenia Społeczno-Kulturalnego 

Solec-Zdrój dotyczące między innymi szerszej współpracy radnych z mieszkańcami  czy większego 

przepływu informacji pomiędzy władzami samorządowymi a miejscowym społeczeństwem, w ramach 

ogólnopolskiej akcji „Masz Głos – Mas Wybór”. 

        Pani Honorata Głuska: Jej skarga dotyczy urzędników nie radnych. Do Sądu poda podjętą  przez 

Radę uchwałę. Skarga była omawiana na komisjach, radni mogli więc powołać biegłego do oceny 

sprawy.  

 Radni nie rozpatrzyli skargi prawidłowo, ponieważ nie zapoznali się osobiście z materiałami, znają je 

jedynie z odczytania ich  przez Wójta. Wnioskuje, aby w protokole zapisać imiennie jak głosowali 

radni.   

     Wójt Adam Pałys wyjaśnił, że członkowie komisji  zapoznani byli ze  wszystkimi dokumentami 

dotyczącymi prawidłowości wydzierżawienia lokalu na aptekę. 

     Sekretarz Barbara Simon poinformowała, że są określone procedury głosowania imiennego do 

protokołu.  Rada Gminy głosuje jawnie, sesje są dostępne dla każdego i nie jest tajemnicą jak radni 

głosują. 



      Na wniosek Pani Honoraty Głuskiej zaprotokołowano, że przeciw przyjęciu uchwały nie głosował 

żaden radny, radny Jerzy Kopeć i radny Jerzy Łukasiewicz wstrzymał się od głosu, natomiast pozostali 

radni zgodnie z listą obecności głosowali za przyjęciem uchwały. 

         Pan Wiesław Sowiński: Podziękował za drogę Ludwinów – Wełnin oraz zawnioskował o 

położenie asfaltu. 

         Pan Stanisław Grochowski: 

- Droga w Piasku jest utwardzona ale na jej poboczach rosną drzewa utrudniające przejazd. Uważa, że 

drogę należy poszerzyć. 

         Pan Jerzy Łukasiewicz: 

- Wójt obiecał, że po zakończeniu kanalizacji będzie zrobiony próg zwalniający. W tym miejscu nie ma 

dużego ruchu, ale kierowcy jeżdżą szybko. Koszty progu na pewno nie wynoszą 10 tys. zł. 

     Pan Włodzimierz Grabda: 

- Mieszkańcy Konstantynowa nie mają porządnej drogi. Obecną nie można ani przejść ani przejechać i 

to o nich należy przede wszystkim teraz zadbać. 

     Pan Bogdan Pietrzyk: 

- Skrzyżowanie drogi Kików – Zagaje Kikowskie jest niewykoszone, jest tam słaba widoczność. 

     Mieszkanka Piasku Małego zapytała o drogę do basenu przeciwpożarowego. 

     Pan Stanisław Doktór: 

- Czy prowadzone były jakieś rozmowy z Gminą Nowy Korczyn na temat połączenia drogowego  

Brzostkowa z Ludwinowem? 

            Odpowiedzi na powyższe pytania udzielił Wójt Gminy: 

- Sprawdzi drogę w Piasku Małym. 

- Nawiązując do wniosku o usytuowanie progu zwalniającego w Zborowie wyjaśnił, że  również 

właściciele posesji przy drodze nie wyrażają zgody na jego montaż, w związku  z czym  Starosta musi 

przeprowadzić całe postępowanie . 

- Pobocza dróg już są wykaszane. 

- W sprawie drogi do Brzostkowa były prowadzone rozmowy z PZD. Wystąpi z wnioskiem o spotkanie 

w tej sprawie z samorządem . 

- Jeżeli droga do  basenu p.poż. jest zagrodzona to będzie egzekwować jej udrożnienie. 

     Pan Jerzy Łukasiewicz: 

- Wójt obiecał, że będzie próg zwalniający i niech się teraz nie wycofuje. 

   Wójt wyjaśnił, że jeżeli  zarządzający drogą, po przeprowadzeniu postępowania stwierdzi, że próg 

jest potrzebny to będzie zamontowany. 

                      Ad.14. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący Rady Czesław 

Stępień dokonał zamknięcia XVII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

 

Protokołowała                                                                            Przewodniczący Rady 

Danuta Grabda                                                                             Czesław Stępień  

 

 

 


